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Hvidovre Gymnasium & HF 

Bestyrelsesmøde torsdag d. 24. marts 2022 

Kl. 16.15 – 18.15 

Dagsorden 

1. Velkommen til Birgitte! 

2. Godkendelse af dagsorden og referat (bilag 1) 

3. Lidt om skolen /Tania  

4. Godkendelse af årsrapport (bilag 2) 

5. Godkendelse af udviklingsplan til BUVM (bilag 3a-c). Diskussion: 

revidering af genopretningsplan (bilag 3d) og budget for 2022-2025 

(bilag 3e). 

6. Bestyrelsens fremtidige organisering: særlige videnspersoner og evt. 

samarbejde med Københavns Professionsskole (bilag 4) 

7. Ny elevrepræsentant og ny medarbejderrepræsentant. 

8. Farvel til Helle, Gerhard, Rasmus og Sidsel 

9. Seminardag d. 26/9-22 kl. 9:00-13:00 

10. Meddelelser  

11. Evt.  

 

Referat: 

Til stede Fmd. Anders Liltorp, Helle Adelborg, Gerhard Grubb Waaentz, 

Birgitte Rav Degenkolv, Ane Wildt, Maliha Rehman, Jesper Holger Outzen 

Økonomichef Sidsel Buhr Jeppesen deltager i mødet. Revisor: Rie Henriette 

Petersen. Sekretær: rektor Tania Sheikh Larsen. Referent: vicerektor Søren 

Dahlin Elmgreen 

Fraværende: næstfmd. Ulrik Krapper, Rasmus Rishede Hyllested, Linea 

Pryning Pedersen 
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Ad 1: Vi siger velkommen til Birgitte, der er her som direktør for Hvidovre 

Hospital. 

Ad 2:   

Referat og dagsorden er godkendt. 

 

Ad 3: 

Tania orienterer kort om skolen. 48 år, forsøgsgymnasium med fokus på 

basisdemokrati. Det er i vores ånd at være elevinddragende og virke med en 

flad struktur. 

Vi har plads til ca. 600 elever, og vi er i øjeblikket 350. Det presser os på 

økonomien. Vi har for få af de ressourcestærke elever. Vi har arbejdet hårdt 

på at få politisk fokus på den skæve elevfordeling. Det har givet os den nye 

elevfordelingsaftale, som vi er glade for. Der er stadig et stort politisk arbejde 

i at få den implementeret ordentlig, men vi er fortrøstningsfulde.  

 

Ad 4:  

Rie orienterer om revision og årsrapport. 

Se vedlagte gennemgang 

Vi har en blank påtegning fra revisorerne. 

Der er én væsentlig bemærkning, der dækker, at skolen er under tilsyn for 

lave eksamenskarakterer og skærpet økonomisk tilsyn pga. vores 

likviditetslån. Bestyrelsen skal kommentere bemærkningen. 

Vi kommer ud med et overskud i år på 697000. Det er væsentlig bedre end 

sidste år og end budgettet. 

Ingen spørgsmål eller kommentarer. Dermed godkender bestyrelsen 

årsrapporten og bemyndiger skolen til at indrapportere årsrapporten til 

Ministeriet. 

Sidsel gør opmærksom på, at vi har indberettet en investeringsramme på én 

million per år de næste 4 år. Det skal bruges til at holde bygninger og de 

fysiske rammer.  

 

Ad 5: 

Tania orienterer 

Vi har nuloptag i 2022, som betyder, at vi får tid til udvikling. Det er godt for 

skolen at kunne give vores lærere tid til udvikling. Det har vi lavet en plan for, 

som skal godkendes af bestyrelsen og STUK. 

Vi har nogle år i træk ikke fået så god en ETU. Vores elever har det fint på 

skolen og på tværs af klasserne, men de har det ikke så godt med hinanden i 

klasserne. Det er derfor et indsatsområde i vores udviklingsplan at lave et 

bedre læringsmiljø og elevtrivsel. 
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Det andet indsatsområde er at løfte vores karakterer. Vi har haft en 

arbejdsgruppe, der har hevet data ud og påvist, at vores dårlige karakterer 

ligger specielt på de skriftlige eksaminer. Derfor vil vi arbejde målrettet med 

at løfte netop disse karakterer. 

Det sidste indsatsområde er at bedre sammenhængskraften og skolekulturen, 

især i lyset af de nye elever, der kommer i 2023. Det gør vi gennem et fokus 

på at uddanne vores elever i klima- og bæredygtighedshandlekraft. 

Vi har gennem samtaler med lærerne fundet den rette bemanding til hvert af 

de beskrevne tiltag. 

Vi har søgt eksterne midler til at styrke en del af de projekter, vi går i gang 

med. Se vedlagt liste for korte beskrivelser af projekter med eksterne midler. 

Det, vi sender ind til ministeriet, er de to skemaer og den korte 

procesbeskrivelse. 

Bestyrelsens kommentarer:  

Bestyrelsen har et ansvar for at holde den økonomiske genopretningsplan og 

for at udvikle skolen. De to ansvar er lige vigtige.  

Det er godt for bestyrelsen at kunne følge indsatserne gennem de 

indsatsbeskrivelser, ledelsen har lavet. Det bliver godt med en halv dags 

bestyrelsesseminar, så alle medlemmer både nye og gamle kan komme lidt i 

dybden. 

Forankring og styring er vigtig for lærernes oplevede kvalitet gennem denne 

udviklingsproces.  

Der er mange indsatsområder. Ledelsen skal arbejde med at holde fokus 

gennem processen.  

Det er vigtigt, at bestyrelsen er med i sammensætningen af Advisory boardet, 

og de ved, hvad der foregår der. Hvad vil skolen bruge boardet til, og hvilke 

input vil vi tage imod. Det skal prøves af, men det er vigtigt, at boardet ved, at 

vi ikke tager alt til os. 

Bestyrelsen godkender udviklingsplanen 

 

Ad 6 

Ved næste møde samles den nye bestyrelse, og i den forbindelse foreslår 

Anders, at vi retter henvendelse til Københavns Professionshøjskole om at få 

en repræsentant i vores bestyrelse. 

Bestyrelsen skal udpege en person med særlig viden. 

Anders går ud af rummet, hvorefter flere medlemmer peger på at udpege 

Anders til bestyrelsen både på grund af hans baggrund og for kontinuiteten i 

bestyrelsen. Det forslås desuden at udpege Anders som formand ved 

konstitueringsmødet. 
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Der er lidt uoverensstemmelser mellem referat og de skrevne vedtægter. 

Derfor sender Tania de rettede vedtægter ud til hele bestyrelsen til 

godkendelse over mail. 

 

Ad 7: 

Den nye elevrådsrepræsentant er ikke valgt endnu. Jesper er valgt af 

personalet i stedet for Rasmus. 

Ad 8:  

Anders takker Helle, Gerhard, Rasmus og Sidsel for det gode samarbejde og 

deres flotte indsats. 

 

Ad 9: 

Anders fortæller, at der bliver en Seminardag den 26/9-22 klokken 9.00 – 

13.00. 

 

Ad 10:  Ingen meddelelser 

 

Ad 11: Nyt fra elevrådet. Meget fokus på overgang. Fokus på at få ryddet op i 

elevrådsbestyrelsen, så der kun er elever med, der er ægte engagerede. 

Planlægge aktiviteter for næste skoleår. 

 

 

  

 

  

 

 
 

Hvidovre Gymnasium & HF | Blytækkerporten 2 | 2650 Hvidovre | 

hvidovregymnasium.dk 

http://www.hvidovregymnasium.dk/

